
 

 

Skovbrynet Skole 
Værebrovej 156, 2880 Bagsværd 
Telefon: 39 57 65 65 
E-mail: skovbrynetskole@gladsaxe.dk 

   

    

Skolebestyrelsesmøde nr 2. 
Tirsdag d. 26. september 2023, kl. 17.00 – 19.00, Skovbrynet Skole 
Vi mødes i caféen. 
 
Til stede: Pernille, Bonnie, Daniel, Lars, Dileta, Christina, Anders, Carsten og Thomas 
Fraværende: Ulrik og Signe 
 
Godkendelse af dagsorden  
- Godkendt. 
 
Dagsorden: 
 
1. 
Orientering fra: (o) 30 min 
Formanden:  
- Sidste skolerådsmøde blev afholdt i god ro og orden på Skovbrynet. Carsten orienterede i den 
sammenhæng om, at Teaterskolen stillede op med en sang for alle fremmødte. Temaet i sangen 
omkring digitale enheder, faldt godt i hak med skolebestyrelselsesformændenes tidligere drøftelser 
om prioriteringen af dette tema. 
- Der ændres i mødestrukturen for skolerådsmøderne for næste år. Fremadrettet bliver der et 
dagstilbudsmøde, et skolerådsmøde og et fælles møde mellem dagtilbud og skole.  
Der er blandt formændene talt om at øge mødevirksomheden i deres regi. 
 
Skolelederen:  
- Status på rettighedspolitikken: Der planlægges et møde i udvalget i oktober/november, hvor der 
skal arbejdes i dybden med politikken. Det er vigtigt, at processen bliver grundig med tydelige elev-
stemmer, og personalets perspektiver. 
- Carsten gav en status på legepladsbyggeriet, som er opstartet i indeværende uge. Det er aftalt, at 
billedkunstlærerne som udgangspunkt, involverer børnene i udsmykningen af legepladsen. Temaet 
for udsmykningen bliver formodentlig et skovtema jf. skolens navn. 
- Muligheden for køleskabe i klasserne er undersøgt i dialog forvaltningen, og der er umiddelbart 
ikke opbakning til ønsket med tanke på den bæredygtige dagsorden. Skolen lægger op til, at foræl-
drene i stedet lægger køleelementer i madpakken i de 3 timer maden er i tasken inden frokost. 
- Der er en stor opmærksomhed på, at skolernes revision er retvisende ift. kommunenes retnings-
linjer. Det har bl.a. betydning for, at kontantbeholdningen på skolerne skal afvikles. Derudover skal 
al salg fra skolen – eksempelvis mad til caféaften eller et loppemarked – være forældrestyret.  
 
 
Eleverne: 
- Anders orienterede om, at Nanna er blevet næstformand, mens Anton fortsætter som formand. 
- Der er et stort ønske fra eleverne om, at området omkring cementbanen optimeres, så det er 
mere tiltalende for eleverne at have eksempelvis pause i området. Der blev i den sammenhæng re-
fereret til, at området har været oppe til drøftelse tidligere, og at nedrivelsen af SFO’en og trafik-
ken ifm. byggeprocessen besværliggør optimeringen af området ved cementbanen. 
- Elevrådet har besluttet at dette års tema bliver ’rettigheder’, og i den sammenhæng afholdes bør-
nekonventionensdagen d. 20. november på hele skolen. Temaet for børnekonventionsdagen beror 
på børns rettigheder, og det er besluttet, at det nærmere indhold defineres af eleverne. 
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- Muligheden for ”klassetoiletter” er i gang med at blive undersøgt i bestræbelsen på at gøre alle 
elever mere ansavrlige i hensigtsmæssig brug. 
 
Medarbejderne: 
- Christina orienterede fra indskolingen, at badning efter idræt har været oppe til drøftelse til et 
indskolingsmøde, og at flere klasser derefter har bragt temaet op til forældrenemøderne, idet der i 
stigende grad er flere elever, der ikke bader efter idræt. Christina orienterede ligeledes om, at ind-
skolingen har lavet et lille udvalg, der kommer med et udkast til, hvordan badning i de nuværende 
fysiske rammer kan imødekomme så mange behov som muligt. 
- Anders orienterede om, at der i udskolingen også er et mange særaftaler ifm. badning. 
 
Øvrige: 
Intet at berette 
 
2. 
Høringssvar til Trafiksikkerhedsplan (o, d, b) 30 min 
Læs mere på dette link: 
https://gladsaxe.dk/kommunen/kommunen/nyhedsarkiv/veje-og-trafik/hoering-om-trafik-og-mobilitet-i-gladsaxe 

v. formand Pernille Hindsgaul 
 
Carsten og Pernille laver et udkast på bestyrelsens vegne. Der er ikke bestyrelsesmøde inden hø-
ringsfristen, så udkastet sende ud pr. mail, hvor der gives mulighed for feedback til det endelige 
svar. 
 
3 
Princip for klassekasser (o, d, b) 15 min 
v. formand Pernille Hindsgaul 
 
Pernille orienterede om, at skolen mangler et princip for klassekasser. Ifm. revisionens krav om ad-
skillelse af private og offentlige midler, taler det netop også for dette princip. 
Der stilles spørgsmålstegn ved om det er nødvendigt med et princip, idet tematikken efter sigende 
står beskrevet i lovgivningen, og der ikke er et ønske om, at lave principperne for princippernes 
skyld.  
Der rejses tvivl om det er nok at referere til lovgivningen, idet dele af skolen ikke praktiserer klasse-
kasserne på den retvisende måde, hvilket kan tale for at lave et princip.  
Derudover refereres der til formuleringen i folkeskoleloven, idet beskrivelsen med ordlyden ’kan’ 
betyder, at temaet kan fortolkes, og at netop det faktum betyder, at der bør udformes et princip 
for klassekasser. 
Bestyrelsen udformer et udkast til et princip for klassekasser. 
 
4. 
Fordybelsesugen i uge 40 og Caféaften torsdag d. 5.oktober. (o, d, b) 20 min 
Drøftelse af aktiviteter og vedtagelse af vagtplan 
v. formand Pernille Hindsgaul 
 
Der er et ønske om, jf. drøftelsen om klassekasser, at bestyrelsen administrerer valuta-vekslingen 
fra kroner til ’Skovbrynet-valuta’ og salg af drikkevarer til caféaftenen. 
Hvis der er familier, der ikke har mobilepay, veksles kontanterne til en mobilepay-overførelse af be-
styrelsen. 
Bestyrelsen står gerne for at administrere dette. 
Bestyrelsen henvender sig til kontaktforældrene for at få hjælp jf. vagtplanen.  
Vagtplanen vedtages over mail, da flere bestyrelsesmedlemmer er fraværende. 

https://gladsaxe.dk/kommunen/kommunen/nyhedsarkiv/veje-og-trafik/hoering-om-trafik-og-mobilitet-i-gladsaxe
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5. 
Kontaktforældremøde (o, d, b) 10 min 
v. formand Pernille Hindsgaul 
 
Daniel og Lars fastsætter en dato for fælles kontaktforældremøde. Ny status på næste skolebesty-
relsesmøde. Bonnies kontaktes hvis der er behov for det. 
 
6. 
Nationale tests (o, d) 10 min 
v. formand Pernille Hindsgaul og skoleleder Carsten Bott 
 
Der blev givet udtryk for, at flere forældre ønsker at få tilbagemeldinger på de nationale overgangs-
test, og at forældrene ikke umiddelbart kender til denne mulighed. Dog står der ikke eksplicit, at 
forældrene skal have tilbagemeldinger på opgaverne, men snarere resultaterne, så kommunikatio-
nen bør under alle omstændigheder formidles i sammenhæng med den øvrige viden, skolen har 
om eleven. 
 
Carsten foreslår, at vi tager punktet på et kommende bestyrelsesmøde, så der er mere tid til drøf-
telse omkring temaet.  
Anders vender de nationale test i elevrådet, så deres stemme også inddrages i drøftelsen.  
 
7. 
Eventuelt (o) 5 min 
- Der var et ønske om, at drøfte en status på skærmbruget i skoleklubben. 
- Valg af skolefotograf for næste skoleår. 
- Status på skolemadsordningen vendes igen i skolebstyrelsen. 
 
Vel mødt! 
Pernille og Carsten  


